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Abstract (en)
The invention relates to a drill rod magazine (6) for accommodating several drill rods (8) of a rock drilling machine (2). The drill rod magazine (6)
in each case has a bottom holding fixture (7) and a top holding fixture (9) which can be actuated by a hydraulically operated magazine motor (10)
and enclose the drill rods (8) with one guide fork (11) each. The object of the invention is to provide a drill rod magazine of this type whose holding
fixtures are distinguished by a relatively light, space-saving and low-displacement design. This object is achieved according to the invention in that
the guide forks (11) of the bottom and top holding fixtures (7, 9) are provided with smooth, straight inner surfaces (19, 20) orientated parallel to one
another. The drill rods (8) are held by one releasable locking device (22) each at the open ends (21) of the inner surfaces (19, 20) and by one sliding
piece (24) each at the opposite end (23) of the inner surfaces (19, 20). The sliding piece (24) can be displaced by the magazine motor (10) in the
direction of the rotary drive shaft (5) via a chain (29), rope or belt run around several deflection rollers (25-28). <IMAGE>

Abstract (de)
Die Erfindung betrifft ein Gestängemagazin (6) zur Aufnahme mehrerer Bohrstangen (8) einer Gesteinsbohrmaschine (2), welches je eine untere
(7) und eine obere (9) von einem hydraulisch betriebenen Magazinmotor (10) betätigbare, die Bohrstangen (8) mit je einer Führungsgabel (11)
umgreifende Aufnahmevorrichtung (7, 9) aufweist. Der Erfindung liegt die Aufgabe zugrunde, ein Gestängemagazin dieser Art zu schaffen, deren
Aufnahmevorrichtungen sich durch eine relativ leichte, raumsparende und verschiebungsarme Bauweise auszeichnen. Diese Aufgabe wird
erfindungsgemäß dadurch gelöst, daß die Führungsgabeln (11) der unteren und der oberen Aufnahmevorrichtung (7, 9) mit glatten, geraden
und parallel zueinander ausgerichteten Innenflächen (19, 20) versehen sind, an deren offenen Enden (21) die Bohrstangen (8) von je einem
entsperrbaren Riegel (22) und an ihrem entgegengesetzten Ende (23) von je einem Gleitstück (24) gehalten sind, welches von dem Magazinmotor
(10) über eine um mehrere Umlenkrollen (25-28) geführten Kette (29), Seil oder Riemen in Richtung auf die Drehantriebswelle (5) verschieblich ist.
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